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MOTIE 

Haal onze Zwolse energie uit de handen van commerciële bedrijven

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 11 november 2022;

Constaterende dat: 
• De privatisering van energie heeft gezorgd voor hoge prijzen voor consumenten en enorme 

winsten voor commerciële energiebedrijven1

• Privatisering zorgt voor veel hogere kosten in vergelijking met publiek bezit o.a. door 
kosten voor extra toezicht, marketing en reclame en minimale rendementseisen en 
dividenduitkeringen; 

• 80 procent van de Nederlanders vindt dat energie in publieke handen hoort;

Van mening  dat: 
• Energie een nutsvoorziening is die niet thuishoort op de markt, maar in publieke handen 

hoort te zijn. 
• Dit opgaat voor de energiebedrijven, maar ook de opwekking van energie.
• Afhankelijkheid van commerciële bedrijven snelle en gemeenschappelijke verduurzaming in 

de weg staat;

De gemeenteraad roept het college op:

I. De mogelijkheden te onderzoeken om grootschalige opwek van (duurzame) energie in de 
gemeente Zwolle in publieke handen te nemen, bijv. door commerciële partijen uit te kopen. 

II. Bij toekomstige projecten voor grootschalige energie opwek in onze gemeente er voor te 
zorgen dat deze volledig in handen zijn van publieke organisaties en/of bewonerscollectieven en 
niet commerciële partijen. 

En gaat over tot de orde van de dag.

SP
Brammert Geerling 

1 Tussen 1996 en 2022 stegen alle prijzen met 80 procent, maar energie met 592 procent. In de afgelopen 6 jaar 
deelden de grote 3 energiebedrijven Vattenfal, Eneco en Essent 7,85 miljard aan dividend uit aan hun buitenlandse 
aandeelhouders.


